
 
 

BEGROTINGSDEBAT GROENLINKS BRONCKHORST  

07-11-2024, Ulrike ter Braak, fractievoorzitter 

 

Dank u wel voorzitter. U benoemde het al: een spannende verkiezingsdag gisteren in de 
VS. Onze groene, progressieve en sociale achterban zat ook in spanning. Want nu mister 
Trump aan het werk gaat om zijn land weer ‘GREAT’ te maken,  zijn wij bevreesd voor alle 
negatief effecten die dit zal hebben op zoveel andere landen, mensen, minderheden en 
op het klimaat en milieu.  

Vanwege onze zorgen wil ik aandacht vragen voor die gespannen geopolitieke 
verhoudingen, de huidige oorlogen, de verharding en de polarisatie wereldwijd. Linksom 
of rechtsom heeft dit heeft allemaal effect hier lokaal, effect voor ons allemaal in 
Bronckhorst. Waar steeds meer mensen last hebben van de hoge energie- en 
brandstofprijzen, stijgende prijzen in de supermarkt. Waar steeds meer mensen zoeken 
naar zekerheid in hun bestaan en hun toekomst. Wat GroenLinks betreft bestaat de ver-
van-mijn-bed show niet, ook niet de het-zal-mijn-tijd-wel-duren, of na-ons-de-
zondvloed. Wij staan voor zorgen voor elkaar en onze leefomgeving, zorgen voor een 
gezonde duurzame toekomst.  

En dat vraagt inzet; dat vraagt anders doen, anders kopen, anders reizen, anders rijden, 
anders tuinieren, anders bemesten, anders maaien, enz. enz. Voorzitter, wij zien als 
fractie zoveel kansen in deze programmabegroting om ándere keuzes te maken juist voor 
die groene en gezonde toekomst.    

Want het klimaat verandert merkbaar, de biodiversiteit staat onder druk, de 
waterkwaliteit is ondermaats en de landbouwtransitie stagneert.   

Mondiaal staan we op spanning, landelijk hebben we een zwalkend kabinet, dat niet wil 
investeren in natuur of een gezond landelijk gebied. Een kabinet dat gelooft in 
technische aanpassingen in de landbouw. Een kabinet met onduidelijke keuzes over 
verduurzaming, waarvoor klimaatverandering soms niet eens lijkt te bestaat. 

Dit betekent ook iets voor ons als gemeente. Namelijk dat we veel duidelijker zelf keuzes 
moeten maken. Want hoe zorgen we nu dat ons plan uit de omgevingsvisie werkelijkheid 
wordt, namelijk  'Bronckhorst twee keer zo mooi!’? Hoe zorgen we dat we ondanks de 
schaalvergroting in de landbouw en de vele stoppende boeren toch een prachtig 
landschap overhouden met een gezonde landbouwsector?   

Deze programmabegroting kent goede intenties uit: toekomstbestendige duurzame 
landbouw in een levend landschap, versterking van de biodiversiteit en de kwaliteit van 
het landschap. Maar de bijbehorende acties zijn wat GroenLinks  betreft onvoldoende. 
Het college gaat bezuinigen op het watertakenplan, op de afkoppelsubsidie en op het 



 
bermonderhoud. En dat terwijl de jaarlijks de kans op wateroverlast geschat wordt op 
40%!   

Positief vinden wij dat eindelijk de huidige kwaliteit van ons landschap in beeld wordt 
gebracht, en dat wordt uitgewerkt hoe we groen toezicht en handhaving gaan 
regelen!  Wanneer kunnen we dit voorstel verwachten? Wij wachten in spanning af.  

Fijn dat er eindelijk mobiliteitsbeleid wordt opgesteld. Waarbij wij oproepen om goed in 
te zetten op verduurzaming van de mobiliteit. Denk bijvoorbeeld aan veel meer 
laadpalen elektrisch rijden, deelauto's, gratis OV voor minima (conform de oproep van 
Arriva).  

Tot zover voorzitter  woorden over onze fysieke omgeving. Maar Bronckhorst kent ook 
een prachtige sociale omgeving. En helaas ook daarbinnen zien we als fractie veel 
zorgpunten: mensen die tegenover elkaar staan, tegen de komst van statushouders of 
asielzoekers zijn, we zien dat inwoners, maar ook verenigingen en clubs het financieel 
steeds moeilijker hebben, we zien toenemende wachtlijsten in de zorg: thuiszorg, 
jeugdzorg, verpleeghuiszorg. Toenemende cijfers van eenzaamheid en somberheid. En 
ook daarbij neemt het rijk haar verantwoordelijkheid niet, sterker nog ze bezuinigt vrolijk 
nog een tandje harder op de gemeentelijke budgetten…. 

 

Besturen in deze tijd met zoveel grote problemen, een meervoud aan crises is geen 
sinecure. Onze fractie is blij dat wij hier in Bronckhorst elkaar als bestuur elkaar 
opzoeken, samen werken en samen de verantwoordelijkheid dragen. Maar onder druk, 
onder stress of onder financiële problemen kan een goede relatie snel afbrokkelen. Wij 
hopen van harte dat dit afbrokkelen hier niet gaat gebeuren. Want onze inwoners, onze 
samenleving, onze omgeving met alle dieren, bomen en planten hebben ons als bestuur 
nodig. Om hen te helpen, beschermen en ondersteunen. Om hen te laten groeien, 
bloeien en lekker te laten leven. Laten we solidair zijn met elkaar. Lokaal, regionaal, 
mondiaal. Laten we samen GREAT worden!   

 


